
VERSLAG ACTUALITEITENDEBAT  

Betreffende zeven vragen over zeven scheuren (op verzoek van Stadspartij en Partij 

voor de Dieren) 

 

Datum:   26 augustus 2013 

Plaats:   nieuwe raadzaal 

Tijd:   17.00 – 17.20 uur 

 

Aanwezig: mevrouw A. Postma (voorzitter, GroenLinks), de dames B. Enting (PvdA), E. van 

Lente (PvdA), G.E.J. Copini-van der Meulen (D66), A. Kuik (CDA), I.M. Jongman-Mollema 

(ChristenUnie), de heren J.P. Loopstra (PvdA), R.O. Martens (PvdA), W. Moes (PvdA), 

J. Spakman (PvdA), M.D. Blom (VVD), J. Evenhuis (VVD), M.T. Gijsbertsen (GroenLinks), 

W.B. Leemhuis (GroenLinks), J. Bolhuis (Stadspartij), R.P. Prummel (Stadspartij), J.P. Dijk 

(SP), J.H. Luhoff (D66), P.S. de Rook (D66), B.H. Koops (CDA), J.P.A. van Rooij (Student 

en Stad), G.J. Kelder (Partij voor de Dieren) 

Namens de griffie: de heer A.G.M. Dashorst (griffier) 

Namens het college: de heren D. Istha (PvdA), J.M. van Keulen (VVD), R. van der Schaaf 

(PvdA) 

Verder aanwezig: de heer M.A. Ruys (gemeentesecretaris) 

Verslag: Jorrit Bosma (Notuleerservice Nederland) 

 

 

De voorzitter: 

 Opent het actualiteitendebat om 17.00 uur en heet iedereen hartelijk welkom. 

 

Dhr. Prummel (Stadspartij): 

 Vraagt het debat aan vanwege de onrustbarende krantenberichten over de 

bouwkundige toestand van de Martinikerk. 

 Wil weten waarom het college de raad niet op de hoogte heeft gesteld. 

 Is bezorgd dat de kerk door iedere langsrijdende vrachtwagen verder verzwakt. 

Dhr. Kelder (Partij voor de Dieren): 

 Vraagt wat de precieze aard van de schade aan de kerk is. 

 Wil weten of er ook scheuren in de toren zijn vastgesteld. 

 Is benieuwd waarom het college zo snel concludeert dat de graafwerkzaamheden 

vlakbij de kerk geen invloed hebben. 

 Vraagt of het college weet dat de kerk door eerdere bevingen geen schade opliep. 

 Vraagt of het college de raad actief had moeten informeren of dat het van niets wist. 

 Informeert of het college achter de antwoorden op eerdere vragen van de Stadspartij 

blijft staan. 

 Verzoekt het college hangende nader onderzoek door de NAM het afvoeren van zand 

uit de bouwput stil te leggen. 

Wethouder Van der Schaaf: 

 Deelt met raad, college en inwoners zorgen over scheurvorming in de kerk. 

 Onderzocht daarom voor de bouw de mogelijke effecten. De kans op schade bleek 

minimaal. 

 Wijst erop dat de zeven scheuren al vijf jaar in de kerk zitten en bekend zijn. Het 

onderzoek van de NAM richt zich op gaswinning als mogelijke oorzaak. 

 Monitort met scheurmeters de ontwikkeling. De scheuren zijn sinds de bouw breder 

noch langer geworden, blijkt uit metingen op 4 juli 2013 en deze week. 

 Staat nog volledig achter beantwoording van eerdere vragen van de Stadspartij. 

 Ziet geen enkele aanleiding om de bouwactiviteiten stil te leggen. 

 



Dhr. Prummel (Stadspartij): 

 Wil weten waarom het bestuur van de Martinikerk donderdag verklaarde dat de 

scheuren langer en breder worden. 

 Vindt dat het college nu onvoldoende zorgvuldig omgaat met de Martinikerk. 

 Verzoekt het college ook trillingen en de grondwaterstand te monitoren en tot die tijd 

bouwwerkzaamheden op te schorten. 

Dhr. Kelder (Partij voor de Dieren): 

 Vraagt zich af of de aanwezigheid van scheuren aanleiding was extra voorzichtig te 

zijn tijdens de bouw door meer voorzorgsmaatregelen te nemen. 

 Stelt voor een onafhankelijke deskundige te laten beoordelen of er daadwerkelijk 

niets aan de hand is. 

Dhr. Van Rooij (Student en Stad): 

 Deelt de oprechte zorgen over de Martinikerk. 

 Vindt niet dat het college de raad informatie zou hebben onthouden. 

 Ziet geen aanleiding te stoppen met de werkzaamheden. 

Dhr. De Rook (D66): 

 Schrok ook van de berichtgeving, maar is door de collegebrief overtuigd dat het 

college bijzonder zorgvuldig te werk gaat. 

 Begrijpt niet dat partijen pleiten voor extra maatregelen, terwijl er geen enkele reden 

is een verband te veronderstellen tussen scheurvorming en de bouwwerkzaamheden. 

 Concludeert dat de verkiezingscampagne blijkbaar begonnen is. 

Mw. Jongman (ChristenUnie): 

 Denkt dat iedereen trots is op de Martinikerk en de zorgen over scheuren deelt. 

 Constateert dat het college uitstekend reageert, de ontwikkelingen monitort en de 

raad op de hoogte blijft houden. 

Mw. Enting (PvdA): 

 Maakt zich ook zorgen over de kerk. 

 Is blij met de collegebrief en gaat ervan uit dat het college de vinger aan de pols 

houdt. 

Dhr. Dijk (SP): 

 Sluit zich aan bij de PvdA. 

Dhr. Leemhuis (GroenLinks): 

 Sluit aan bij ChristenUnie en Student en Stad. 

 Is benieuwd of er verschillen zitten tussen de verklaringen van het college en het 

kerkbestuur. 

Mw. Kuik (CDA): 

 Vindt de brief en beantwoording van het college duidelijk. 

 Stelt vast dat effecten van de bouwwerkzaamheden goed gemonitord worden. 

Wethouder Van der Schaaf: 

 Legde de collegebrief voor aan het bestuur van de Martinikerk, dat zich er volledig in 

kon vinden. 

 Is bereid onafhankelijke rapportages te verstrekken, waaruit blijkt dat de 

bouwwerkzaamheden geen invloed hebben op scheurvorming in de Martinikerk. 

 Blijft de zorgen over de kerk delen. 

Wethouder Istha: 

 Stelt dat ongewenste effecten bij ieder groot bouwproject in een binnenstad 

gemonitord worden. 

 Wijst erop dat eeuwenoude gebouwen al veel hebben doorstaan, zoals noodweer en 

oorlog. 

 Meet al trillingen en grondwaterstand. 

 Is bereid een overzicht te verstrekken van alle metingen, waaruit blijkt op welke 

basis, door wie en wanneer ze zijn uitgevoerd. 

 



De voorzitter sluit het actualiteitendebat onder dankzegging om 17.20 uur. 


